
EL CETA VISITA BOT 

Entrevista arnb Francisco Morelló, alcalde de Bot 
Kildo Carreté 

Si algú que no ha estat maia Boti lipregun- 
tés, com definiria el poble? 

Bot és un poble de la Terra Alta, arnb empen- 
ta, que esta arrelat en les seves tradicions. Hi ha 
un diadeterminat queel poble es transforma, el dia 
de Sant Blai, la festa del nostre patró. És increible 
com es mobilitza la gent per un tema com és el de 
la religió. Quan s'apropa I'hora de la missa major, 
acudeix gent de tot arreu, fins al punt, que aquest 
any, quan lacapcalerade laprocessóquasi arriba- 
va, poc feia que la cua havia sortit de I'església. 
Aquest arrel religios sembla estrany que perduri 
tant, en un temps que precisament, no estan tan 
de moda aquests actes. 

S'ha de destacar la part Iúdica de la festa 
major, on es diferencien els actes, generalment 
comunsatotafesta major, com són les sessions 
de ball i esdeveniments esportius, als purament 
tradicionals. La dansada de Bot, per excel.len- 
cia, és sinonim de ritus molt antic de ball de jota, 
on els balladors ataviats arnb la vestimenta de 
I'epoca, escenifiquen una dansa, que als bo- 
tencs ens emociona i ens traslladaals mites que 

de petits ens contaven els iaios. 
Els majorals és la persona o grup de perso- 

nes, que com he dit. ataviats per I'ocasió patro- 
cinen i donen vida a la dansada. 

Pera mi, el millorque el visitant pot coneixer 
de Bot, és que és un poble hospitalari i amic. 

La casa de Paladella és un referent de la 
historia de Bot. Quinsprojectes té I'Ajuntament? 

Fa temps que tenim contacte arnb els propie- 
taris, en el sentit d'arribar a un acord per la 
compra d'aquest edifici, per destinar-lo a activi- 
tats socioculturals del poble. Cal dir, que la 
propietat ha estat exquisidament amable arnb 
I'Ajuntament, i fins avui ens han guardat una 
opció de compra. 

Hi ha tot un programa de viabilitat d'activi- 
tats a desenvolupar a aquest projecte, pero, no 
voldria avancar les iniciatives Der no crear una 
expectativa, i u e  després no es pugui complir. 
Tant de bo, un dia proxim, us en pugui parlar 
arnb més detall. 

En el terreny decompetencia municipal d'am- 
bit economic. tenim alguna cosa més que un 
projecte. Es tractad'una iniciativa, perque es doni 
la possibilitat de crear un nombre determinat de 
llocs de treball a Bot. Actualment, I'estat d'aques- 
tes gestions apunten que estem en el bon cami. 
Hem incorporat a les normes de planejament 
urbanisticcinc hectarees de sol industrial. Aquest 
any 2001 en la primera fase d'obres financat per 
el PUOlSC i FEDER portem la xafxa d'aigua. 
L'Agencia Catalana de I'Aigua quasi té enllestit el 
projecte de col.lector en alta, per canalitzar el 
clavegueram del futur polígon. Segons em cons- 
ta, hi ha moltes possibilitats que I'any 2002 ens 
urbanitzin el sol industrial. 

Vull deixar aquí les arees culturals i econo- 
miques que hem esmentat, convencut de que 
són els dos pilars que ens poden sostenir el 
poble en el futur immediat. 

Una salutació i agraiment al Centre d'Estu- 
dis de la Terra Alta. 
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